
 

 

OPINIA NR ………………………………….. 

PREZYDENTA MIASTA KRAKOWA 

Z DNIA ………………………………………….. 
 

w sprawie poprawki nr 1 wniesionej przez Pana Łukasza Gibałę, Radnego Miasta Krakowa do 

projektu uchwały Rady Miasta Krakowa w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2025 – druk nr 571. 

 
Na podstawie § 30 ust. 4 pkt 4 Statutu Miasta Krakowa stanowiącego załącznik do uchwały 

Nr XLVIII/435/96 Rady Miasta Krakowa z dnia 24 kwietnia 1996 roku w sprawie Statutu Miasta 

Krakowa (t.j. Dz. Urz. Woj. Małopolskiego z 2019 r. poz. 7074, zm. z 2020 r. poz. 919) postanawia się, co 

następuje: 

 

Opiniuje się negatywnie poprawkę nr 1 wniesioną przez Pana Łukasza Gibałę, Radnego Miasta 

Krakowa, do projektu uchwały Rady Miasta Krakowa w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na rok 2025 - druk nr 571. 

 

UZASADNIENIE 

 

Propozycje Pana Łukasza Gibały, Radnego Miasta Krakowa dotyczące poniższych 

zmian załącznika nr 1 do projektu uchwały zostają zaopiniowane negatywnie: 

 

1. W załączniku nr 1 zmienia się  § 4 ust.2 pkt 10  w ten sposób, że otrzymuje on następuje 

brzmienie: 

„wykonanie sterylizacji lub kastracji oraz znakowania psów posiadających właściciela.” 

2. W załączniku nr 1 zmienia się  § 13 ust. 1 w ten sposób, że otrzymuje on następuje brzmienie: 

 „Koty i psy będące pod opieką właścicieli lub opiekunów zamieszkujących na terenie Gminy Miejskiej 

Kraków mogą zostać poddane znakowaniu. Dodatkowo ww. koty i psy mogą zostać poddane 

zabiegowi sterylizacji albo kastracji. Zabiegi te wykonywane będą do czasu wyczerpania 

zarezerwowanych na ten cel środków budżetowych.” 

3. W załączniku nr 1 zmienia się  § 15 ust. 2 pkt 2 w załącznik nr 1 w ten sposób, że otrzymuje 

on następuje brzmienie: 

„636 000 zł - na działania, o których mowa w § 12 - § 13  (opieka nad kotami wolno żyjącymi i kotami 

posiadającymi właściciela lub opiekuna oraz zabiegi dotyczące psów posiadających właściciela), 

zgodnie z poniższym podziałem: 

a) 70 000 zł – dokarmianie wolno żyjących kotów przy udziale społecznych opiekunów kotów 

wolno żyjących, 

b) 256 000 zł – sterylizacja, kastracja, szczepienia, znakowanie wolno żyjących kotów oraz 

sterylizacja, kastracja, znakowanie kotów posiadających właściciela, a także znakowanie 

psów, wykonywane w lecznicach weterynaryjnych, 

c) 256 000 zł – sterylizacja, kastracja, szczepienie, znakowanie psów posiadających właściciela, 

wykonane w lecznicach weterynaryjnych, 

d) 24 000 zł – zwalczanie pasożytów u wolno żyjących kotów, środki odbierane w lecznicach 

weterynaryjnych, 

e) 30 000 zł – leczenie wolno żyjących kotów wykonywane w lecznicach weterynaryjnych” 

 



 

 

 

 

 

Poprawkę opiniuję negatywnie ponieważ decyzję o uwzględnieniu w programie 

kastracji/sterylizacji tylko kotów podjęto po wnikliwej analizie zagadnienia oraz konsultacji ze 

specjalistami w tym zakresie. Z przeprowadzonych analiz niezaprzeczalnie wynika, iż 

zapotrzebowanie na zabiegi kastracji i sterylizacji oprócz kotów wolnożyjących dotyczy 

szczególnie kotów posiadających właściciela, wolnowychodzących, zamieszkujących  

w domach jednorodzinnych, gospodarstwach rolnych i na niskich kondygnacjach w blokach 

mieszkalnych. Zapotrzebowanie na takie zabiegi nie dotyczy obecnie na terenie Gminy 

Miejskiej Kraków psów, ponieważ psy w Krakowie znajdują się pod opieką swoich właścicieli.  

Coraz rzadziej zdarzają się przypadki pozostawionych bez opieki psów, które bardzo szybko są 

identyfikowane i niezwłocznie umieszczane w schronisku, które w ramach umowy takie zabiegi 

wykonuje u zwierząt bezdomnych, które tam trafią. Statystyki wskazują także na regularny 

spadek zwierząt bezdomnych na terenie Gminy Miejskiej Kraków. Istotnym faktem jest także 

brak zainteresowania mieszkańców bezpłatnymi zabiegami u psów - do Urzędu Miasta 

Krakowa nie wpływają prośby w tym zakresie, 

Nadmieniam, że systematycznie wzrasta także świadomość właścicieli zwierząt  

w zakresie konieczności zapobiegania niekontrolowanemu ich rozmnażaniu, jak również 

poczucie empatii  i odpowiedzialności, co jest zapewne jednym  ze skutków prowadzonych akcji 

edukacyjnych, zarówno przez organizacje pozarządowe, jak i Urząd.  

Wobec powyższego kastracja czy sterylizacja psów w obecnej sytuacji, przy realnym 

znikomym zapotrzebowaniu na takie usługi nie znajduje uzasadnienia. Reasumując 

wydatkowanie środków finansowych na bezpłatne zabiegi kastracji i sterylizacji psów są 

nieuzasadnione, wobec czego środki finansowe mogą zostać spożytkowane na bardziej 

wymagające inicjatywy jak np. zwieszenie puli środków na zabiegi u kotów, które cieszą się 

dużym zainteresowaniem. 

Mając na uwadze powyższe opiniuję negatywnie poprawkę nr 1 wniesioną przez Pana 

Łukasza Gibałę, Radnego Miasta Krakowa do projektu uchwały według druku nr 571. 

 

z up. PREZYDENTA MIASTA 
 

Stanisław Mazur 

Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa 
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